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Met het plotseling overlijden van Paul Polak in december 2018 en het vertrek uit de Accommodatie 
Commissie (AC) kort daarop van David Woutersen, waren er begin 2019 slechts drie commissieleden 
over. In de loop van het jaar kwamen Willem Ligtenstein en Bas van Bochove de commissie versterken 
– beiden met zeer veel kennis van en ervaring met de accommodaties van hun respectieve clubs (VCC 
en Excelsior’20), zodat we weer op de volle sterkte van vijf leden kwamen. 
De commissie was in 2019 als volgt samengesteld: 

• Frits de Jongh – voorzitter 

• Dave Hardy – secretaris 

• Theo Sikkema – lid 

• Willem Ligtenstein – lid 

• Bas van Bochove – lid 

AC – KNCB 
Een van de hoofdthema’s van 2019 was de afstemming met het KNCB bondsbureau. Wat zijn de 
Taken, Bevoegdheden en Verantwoordelijkheden (TBV’s) van respectievelijk de AC en het 
bondsbureau ten aanzien van de accommodaties?  
Daartoe is een zgn. TBV-matrix opgesteld. Er is teruggegrepen op de oorsprong van de AC in 2005 
(waarom is de AC in het leven geroepen?) en er is een gesprek geweest tussen een delegatie van de 
AC en de voorzitter en secretaris van het KNCB-bestuur.  
Als gespreksstof voor deze bespreking én ook als input voor het KNCB Strategisch Plan en het 
Jaarplan is een uitgebreide notitie opgesteld door de AC met de titel ‘Cricketaccommodaties, -velden 
en -pitches in Nederland: stand van zaken, conclusies en aanbevelingen’. De hoofdconclusie was dat 
de stand van zaken zorgwekkend is en er is een aantal aanbevelingen gedaan t.a.v. de: 

• Organisatie 

• Beschikbaarheid en bezettingsgraad 

• Kennis, kunde en beoordelen 

• Normering 

Gedurende het jaar hebben vier leden van het KNCB-bureau op verschillende momenten AC- 
bijeenkomsten bijgewoond. Uiteindelijk werd Tom Heggelman, verenigingsondersteuner bij de KNCB, 
de vaste afgevaardigde van het bondsbureau. Desondanks is de AC niet tevreden over ‘het tempo 
waarin zaken gestalte krijgen’ zoals de voorzitter het verwoordt: ‘De drive van de AC zien we niet 
terug in de samenwerking’. Voorbeeld hiervan is het schrijven van een handleiding voor de normering 
van pitches en outfields. De AC (immers een adviescommissie) is van mening dat dit conform de TBV’s 
een taak is van het bondsbureau. 
 
De AC heeft getracht zo veel mogelijk bekendheid te geven aan wat de commissie kan betekenen 
voor het Nederlandse cricket, door veel informatie te plaatsen op de KNCB-website. Een nieuw menu 
Accommodaties is aangemaakt in het Kenniscentrum, inclusief een nieuwsbrief waarin o.a. op de 
volgende onderwerpen is ingegaan, met als motto ‘zonder goede velden geen goed cricket’: 

• Bovengenoemd rapport ‘Cricketaccommodaties, -velden en -pitches 

• De pitch-, veld- en accommodatierapporten van de umpires 

• De normering van pitches en outfields 

• De opstelling van handleidingen 

• Expert teams  

• De zgn. Green Deal (o.a. afstemming met de Nederlandse Golf Federatie over het steeds 

meer voorkomend probleem van madelieven op de outfields).  



         

             
 

 
 
Ook onder hetzelfde kopje zijn te vinden documenten over de aandachtspunten accommodaties 
(aanleg gravelpitch, onderhoud aan het begin van het seizoen, aanleg nieuw veld, contacten met 
gemeenten en veiligheid, non-turf pitches). 
 
Rapporten 
Ten aanzien van de pitch-, veld- en accommodatierapporten, ingevuld door umpires voor het tweede 
seizoen in de applicatie “Who’s the Umpire”: informatie hierin is zeer nuttig geweest en slechte 
pitches zijn op deze manier snel gesignaleerd, op grond waarvan snel actie snel is genomen. Theo 
Sikkema heeft op de najaarsbijeenkomst van de umpires een presentatie gehouden, waarin hij heeft 
benadrukt hoe belangrijk deze informatie is voor de AC. Uit de rapporten is b.v. een overzicht 
gemaakt van de 5 beste en 5 slechtste pitches. Een verrassende conclusie uit de rapporten is dat in 
het algemeen de graspitches beter zijn dan de kunstgraspitches. 
 
Advies clubs 
Een blijvende service van de AC is de advisering aan clubs over allerlei zaken die te maken hebben 
met hun accommodaties.  
Niet minder dan 25 clubs zijn geadviseerd in de loop van 2019, meer dan in 2018 (toen 16).  
Nieuw in 2019, vanwege de invoering van de witte bal in de THE-klassen, was de transformatie van 
witte sight screens naar een donkere kleur, iets waarover de AC regelmatig mocht adviseren. 
 
 
26 maart 2020 
 
Dave Hardy 
Secretaris AC 
 
 
 
 
 
 
 


